
Gosposka zbonnfjea je v drugem in tretjem či
tanju sprejela, spremembo državnozborskega poslov
nika, kakor ga je sprejela poslanska zbornica. V dr
žavnozborski zapisnik se morajo sedaj sprejeti tudi 
slovanski govori; sprejeta pa je bila tudi resolucija 
dr. Kleina, ki izraža, težke pomisleke zoper jezikov
ne sDremembe v državnozborskem poslovniku in me
ni, da se naj pri končni uravnavi jezikovnih razmer 
uredi tudi vprašanje poslovnega jezika v državnem 

Državni zbor. 



zboru in sicer tako, da ostane nemščina občevalni je
zik. Predlog dr. Grabmayrja. da naj ostano v držav
nem zboru pri dosedanjem.jezikovnem običaju, je bil 
odidonjen. Pač pa je bil sprejet posredovalni pred
log Biiinskega, naj vlada stopi v, svrho rešitve vpra
šanja o poslovnem jeziku v državni zbornici v stik z 
obema zbornicama in naj potem na temelju teh dogo
vorov stavi primerne predloge. Nemški liberalci dr. 
Grabmavr, dr. Klein in grof Auersperg so v dolgih 
govorih skušali dokazovati, da vpisovanje nenemš
kih govorov ni potrebno. Ceh dr. Fort jih je dobro 
zavrnil, češ, da se v teh resnih časih skuša vlivati 
olja na ogenj narodnih sporov v Avstriji, kakor to 
delajo sedaj vsenemški prenapotneži. S tem, da Se je 
sprejel slovanski predlog, se ni Nemcev v njih pra
vicah čisto nič oškodovalo, nenemški narodi so si v 
večletni vojski pač zaslužili, da se tudi njih jeziko
vne pravice upošteva posebno z ozirom na ustavna 
določila. Torkova seja državnega zbora se je že vr
šila po novem poslovniku. Cesar je namreč spremem
bo poslovnika že dne 11. t. m. potrdil. 

V seji dne 12. junija je pri prvem čitanju za
časnega proračuna govoril ministrski predsednik 
grof K 1 a m  M a, r t i n i c. Njegov govor je bil bo
gat na besedah, pa reven na mislih. Odklonil je si
cer državnopravne težnje, Cehov in Jugoslovanov, pa 
ni povedal podrobnih in natančnih načrtov, kako na
merava sporazumno s parlamentom izvršiti preure
ditev Avstrije, zlasti kako namerava izpolniti oblju
bo v prestolnem govoru, ki zajamčuje vsem avstrijs
dim narodnostim v okvirju države svobodni narodni 
in kulturni razvoj enakopravnih narodov. Grof 
KlamMartinic je kot glavno in bistveno točko svoje
ga vladnega programa določil: avstrijstvo. Poslanec 
dr. K o r o š e c , ki je v tej seji govoril v imenu Ju
goslovanskega kluba, mu je prav dobro odgcjvoril, da 
je Klamovo avstrijstvo krivo avstrijstvo. 

V torkovi seji so slovenski poslanci vložili sle
deče interpelaoije: R o š k a r in P i š e k o oprošče
nju samostojnih poljedelcev in rokodelcev od vojajške 
službe, R o š k a r in Jarc o časniških poročilih gle
de nameravanih najvišjih cen za vino; Jarc o pri
meroma večjem rekviriranju živine v Avstriji, nego 
na Ogrskem. 


